
Zasedání VH č. 1/2023

Zápis,
ze zasedání Valné hromady DSO - Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866, které se
konalo ve čtvrtek 25. 5. 2023 od 17,00, v Benátkách čp. 42, Hostinec pod Svíbem,
503 03 Smiřice

Přítomni zástupci obcí:
Benátky, Čistěves, Hořiněves, Máslojedy, Neděliště, Sendražice, Střezetice, Světí, Všestary
(dle presenční listiny)
Omluveni: Vrchovnice
Hosté: (dle presenční listiny)

Průběh jednání:

1 .
Zahájení
Valnou hromadu zahájila předsedkyně svazku p. Jana Kuthanová a přivítala všechny
přítomné a konstatovala, že celkový počet členů VH je 40, dále oznámila, že počet
přítomných členů je 24, což znamená, že Valná hromada je usnášeníschopná, jelikož je
přítomna nadpoloviční většina členů Valné hromady. Zápis z VH, která se konala 2.12. 2022
v Rozběřicích, čp. 43, 503 12 Všestary, byl řádně ověřen, vyvěšen a je tedy považován za
schválený.
Byl předložen návrh programu jednání:

Program:
1. Zahájení
2. Volba orgánů Valné hromady
3. Kontrola usnesení z VH ze dne: 2.12. 2022
4. Projednání a návrh na schválení závěrečného účtu r.2022
5. Projednání a návrh na schválení účetní uzávěrky za r.2022
6. Návrh na schválení rozpočtových opatření - ZRUŠENO
7. Informace o ukončení projektu „Revitalizace zeleně v Mikroregionu
obcí Památkové zóny 1866”
8. Příprava realizace nového projektu: Zeleň z OP ŽP v extravilánu
9. Plán obnovy Památkové zóny 1866 – informace o průběhu
zpracování plánu pro pilotní obec
10.Informace o projektech „Enviro“, „Profesionalizace“
11.Informace o návrhu novelizace zákona o obcích, Společenství obcí
12.Příprava Strategie Mikroregionu OPZ 1866 2023-2028
13.Informace, různé - 157. výročí bitvy 1866, MAS Hradecký venkov,
SMS ČR
14.Stolní kalendáře r. 2024 - „Malebná zákoutí Mikroregionu OPZ
1866”
15.Diskuse
16.Závěr, občerstvení



1.
Zahájení
Předsedkyně seznámila přítomné s programem VH a navrhuje zrušení bodu č. 6 - žádná
rozpočtová opatření nejsou připravena ke schválení.

Návrh usnesení VH č. 1/2023:
VH bere program jednání na vědomí a souhlasí se zrušením bodu č. 6.
Hlasování: Pro 24, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 1/2023 přijato

2.
Volba orgánů Valné hromady
Předsedkyně předložila návrhy na složení orgánů VH a na způsob vedení diskuse a přijímání
usnesení a to jednotlivě ke každému bodu jednání.

Návrh usnesení VH č. 2/2023:
VH schvaluje zapisovatelku Radmilu Kozákovou a jako ověřovatele zápisu p. Tomáše Boučka/
Benátky/ a p. Ing. Michala Dernera /Všestary/.
Zapisovatelka: Radmila Kozáková
Ověřovatelé zápisu: Tomáš Bouček, Ing. Michal Derner
Hlasování: Pro 24, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 2/2023 přijato

3.
Kontrola usnesení z Valné hromady ze dne: 2. 12. 2022.
Předsedkyně přečetla všechna usnesení z VH a přečetla také i informace z jednání SR - byla
zde přijata usnesení č. 14/2023 – č.30/2023, usnesení jsou splněna.

Návrh usnesení VH č. 3/2023:
Valná hromada bere na vědomí kontrolu usnesení z VH ze dne 2.12. 2022 a informace
z jednání SR, která se konala v Hořiněvsi 25.4.2023.
Hlasování: Pro 24, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 3/2023 přijato

4.
Projednání a návrh na schválení závěrečného účtu 2022
Předsedkyně seznámila přítomné s návrhem závěrečného účtu za 2022, podrobně přečetla
veškeré body, včetně inventarizační zpráv, výsledek kontroly přezkoumání hospodaření
svazku obcí Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866 zaměstnanci KHK /audit, při kterém
nebyly zjištěny chyby a nedostatky. Návrh závěrečného účtu za rok 2022 byl řádně vyvěšen,
na místě v tištěné podobě rozdán zasedajícím k nahlédnutí. Závěrečný účet je v souladu
s rozpočtem.



Pan M. Derner se obrací s dotazem, jak je to s rozpočtem po změnách? Jedná se o převody
mezi vlastními účty, předsedkyně požádá účetní svazku p. Šábrtovou o doplnění potvrzení,
že je vše v souladu.

Návrh usnesení VH č. 4/2023:
Valná hromada schvaluje návrh závěrečného účtu 2022 bez výhrad.
Hlasování: Pro 24, proti 0, zdrželi se 1
Usnesení č. 4/2023 přijato

5.
Projednání a návrh na schválení účetní uzávěrky
Předsedkyně podrobně seznámila přítomné s návrhem účetní závěrky za rok 2022.
Přijaté dotace, inventura a audit - bez výhrad.

Návrh usnesení VH č. 5/2022:
Valná hromada schvaluje účetní závěrku a závěrečný účet za rok 2022 bez výhrad.
Hlasování: Pro 23, proti 0, zdrželi se 1
Usnesení č. 5/2023 přijato

6.
Návrh na schválení rozpočtových opatření r. 2023 – tento bod programu byl zrušen

7.
Informace o ukončení projektu „Revitalizace zeleně v Mikroregionu
obcí Památkové zóny 1866”
Předsedkyně seznámila přítomné s průběhem realizace projektu: Projekt je ukončen,
Projekt byl Agenturou ochrany přírody a krajiny vyhodnocen jako velmi potřebný a pokryl
více jak 95 % veškerých nákladů.

Návrh usnesení VH č. 6/2023:
Valná hromada bere na vědomí informace o ukončení projektu „Revitalizace zeleně
v Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866”
Hlasování: Pro 24, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 6/2023 přijato

8.
Příprava realizace nového projektu: Zeleň z OP ŽP v extravilánu
- Revitalizace zeleně – OP ŽP – podání nové žádosti: Předsedkyně informuje: jedná se
společný projekt obcí v rámci svazku.
Dle jednání SR: žádost je nutné podat do 31.10. 2023 – obnova tůní, malé vodní nádrže,
nové vegetační prvky v krajině, zakládání a obnova zeleně s tříletou následnou péčí,
udržitelnost. Finanční limit: min 250 0000 Kč, celková alokace 500 000 000 Kč.
Po jednání SR, předsedkyně již kontaktovala p. Hladíkovou, spolupráce je již navázána,
ta kontaktuje obce, které se chtějí zapojit a připraví společný projekt, jedná se o výsadbu



v extravilánech – ideálně podél cest – 3 metry od soukromých pozemků, o výsadbu mají
zájem:

Máslojedy – rekultivace hřiště –– obec má již p. Hladíkovou zpracovaný projekt – na rybník
a vyvýšený kopec – vše na vlastních pozemcích, mimo zastavěné území obce. Střezetice –
výstavba stromů – stromořadí u vodní nádrže mezi obcí Střezetice a místní částí Dlouhé
Dvory.
Světí - výsadba podél nové dálnice - mají zájem, ale dle informace p. Festové /SPÚ/
nebudou mít včas hotový zápis do katastru nemovitostí /probíhají pozemkové úpravy/, zápis
do katastru proběhne nejdříve v lednu/2023. Zažádají si po zápisu pozemků do katastru
samostatně.
Hořiněves - výsadba podél cest v extravilánu všech katastrů
Sendražice – výsadba u cest, které mají hotové v rámci komplexních pozemkových úprav,
Sendražice mají Plán společných zařízení hotový již před 20 lety.
Čistěves – výsadba stromořadí 250 m – k rybníku Šust - lokalita je již doložená.
Benátky - starosta T. Bouček: rádi by se zapojili, ale Státní pozemkový úřad, který vlastní
vodní tok, /stavba po komplexních pozemkových úpravách je jejich/ – trvají na dodržení
vzdálenosti od vodního toku až 5 m. Výsadbu realizovat tedy nelze.
Všestary – p. Derner - zatím nemají kde provádět další výsadbu, ve Všestarech aktuálně
probíhají komplexní pozemkové úpravy, které mohou trvat až 5 let. Zažádají si o dotaci
samostatně, případně ve spolupráci s obcí Světí.

Návrh usnesení VH č. 7/2023:
Valná hromada souhlasí s podáním žádosti o dotaci z programu OP ŽP na projekt:
„Revitalizace zeleně v Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866 - 2. etapa”
Hlasování: Pro 24, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 7/2023 přijato

9.
Plán obnovy Památkové zóny 1866 – informace o průběhu zpracování plánu pro
k.ú.Hořiněves
Předsedkyně zprostředkovala informace z jednání, která probíhala na Krajském úřadě týkající
se Plánu obnovy Památkové zóny 1866 na k.ú. Hořiněves – podle toho jak se vše připraví a
zpracuje pro k.ú. Hořiněves, bude pak precedentní i pro ostatní obce v Krajinné
památkové zóně – studii připravuje firma Ateliér Urbi spol. s.r.o. , Brno, zadavatel plánu je
Krajský úřad Královéhradeckého kraje.
Na katastru obce Hořiněves je již nyní navrženo vše, co by mělo být přemetem závazného
stanoviska, po schválení zpracovaného plánu již bude jasné, kdy si budou muset majitelé
nemovitostí zažádat o závazné stanovisko a kdy ne. Kromě kulturních památek se v obci
Hořiněves jedná o cca 6 budov, na které se bude muset o závazné stanovisko žádat vždy,
u ostatních jen pokud se změní vzhled budovy, dojde k přístavbě, nebo se staví nový dům –
tam se musí žádat vždy - dříve, pokud nebylo vydáno závazné stanovisko, dokonce i na
veškeré úpravy v interiéru budov a byly provedeny změny a úpravy, hrozila pokuta až 2. mil.
Kč. Plán musí schválit také i MK ČR.



Doporučení: motivovat kraj, aby byl plán zpracován také i pro ostatní obce, které se
nacházejí v Památkové zóně. P. Derner – přístup KHK hodnotí jako vstřícnější a příznivější,
kraj tvoří linii celého regionu, Magistrát HK bývá ve svých posudcích přísnější.

Návrh usnesení VH č.8/2023:
Valná hromada bere informace o připravovaném Plánu obnovy Památkové zóny 1866 pro
obec Hořiněves na vědomí.
Hlasování: Pro 24, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 8/2023 přijato

10.
Informace o projektech „Enviro“, „Profesionalizace“
Předsedkyně seznámila přítomné s obdrženými dotacemi na projekty podpořené z dotačních
programů Královéhradeckého kraje a jejich realizací:

- Environmentální vzdělávání – KHK - v lednu / 2022 bylo zažádáno o dotaci v celkové
výši 85 000,- Kč z dotačního programu KHK Dotační oblast Životní prostředí a zemědělství z
programu Environmentální vzdělávání a osvěta /účel č.1 /akce a aktivity/ žádost byla
podpořena dotací ve výši 73 000,- Kč na dopravu na vzdělávací akce. Vlastní podíl ve formě
úhrady naučných programů musí být minimálně 18 894,- Kč
Aktivity projektu:
Zahájení projektu: 01.01.2022
Ukončení projektu: 30.11.2023
Exkurze s naučným programem v záchranné stanici pro živočichy ZO ČSOP Jaroměř
Exkurze s naučným programem v Ekologickém centru Sever, Dotek, Horní Maršov
Exkurze s naučným programem v Městských lesích Hradce Králové a.s.
Exkurze v Ekologickém centru environmentální výchovy, Krtek, Vrchlabí
Exkurze v Ekologickém centru, skanzen Krňovice
Exkurze v Zooparku Stěžery
Exkurze v ZOO Biopark Štít

P. Kozáková - do všech aktivit se po dobu trvání projektu zapojily všechny školy a školky z území
svazku, jedna akce byla uskutečněna i pro širokou veřejnost.
Poslední akce, které byly uskutečněny, proběhly v tomto období a to 25.4., kdy vycestovaly
MŠ Všestary a MŠ Chlum do ZOOparku Stěžery, kde měly zajištěnou prohlídku s průvodci a
ZŠ a MŠ Hořiněves dne 24.5. vyjely do Městských lesů HK, lektor městských lesů v tomto
termínu již volný nebyl a vzhledem k tomu, že vlastní spoluúčast projektu, ve formě úhrady
naučných programů již byla naplněna, učitelky si připravily vlastní program a využily naučné
prvky a stezky, které jsou tam v dostatečné míře k dispozici. Poslední faktura za dopravu
zatím nebyla doručena, provedeme vyhodnocení, zda bude možné ještě 1-2 kratší exkurze
pro školy naplánovat. Případně bude moci býti zbývající částka využita pro příměstské tábory
při ZŠ. Vyúčtování dotace bude odesláno k 30.11. 2023. Vzhledem k zájmu o tyto aktivity, je
žádoucí pokračovat a pokud bude dotační program KHK na rok 2024 opět vyhlášen,
doporučuje, o dotaci opět zažádat.

- Profesionalizace Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866, na rok 2023 byla podána
žádost z dotačního programu KHK oblast Regionální rozvoj z programu Podpora svazků obcí



o dotaci v nejvyšší možné výši 90 000,- Kč. Dotace na neinvestiční výdaje byla schválena ve
výši 72 000 Kč. Dotace je poskytována do ve výše 70 %.
Zahájení projektu: 01.01.2023 - Ukončení projektu: 31.12.2023
Položky - Režijní výdaje - Mandátní smlouva, Služby - vedení účetnictví, manažerské vedení
svazku a zpravodaj Mikroregionu OPZ 1866.

V průběhu bodu se dostavili na jednání VH p. Ludvová – za Benátky, p. Zykl a p. Mengler -
za Čistěves.

P. předsedkyně informuje: Národní plán obnovy vyhlásil nové dotace na zakládání Dětských
skupin – jedná se o rychlé projekty, kdy musí být dotace proinvestována do konce roku 2025
– dotace je poskytována také i na provozní náklady – cílem je motivovat obce, aby zakládaly
dětské skupiny.

Návrh usnesení VH č. 9/2023:
VH bere na vědomí informace o realizovaných projektech.
Hlasování: Pro 27, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 9/2023 přijato

11.
Informace o návrhu novelizace zákona o obcích, Společenství obcí
Předsedkyně informuje: návrh zákona o obcích na každém ORP může vzniknou pouze jedno
společenství, na ORP Hradec Králové mohou vzniknout pouze 2 společenství obcí, které
budou slučovat minimálně 20 obcí. DSO zůstanou zatím zachovány.
Důvody pro vznik Společenství obcí – společný sdílený úředník, který by měl zkoušku
odborné působnosti a řešil by správní činnosti, jako jsou např. povolení kácení stromů,
odhlášení z pobytu, opatrovnictví, atd. Mnoho starostů působí jako neuvolnění a “prý” tak
nemají patřičnou odbornost, podoba DSO prý postrádá systémové ukotvení, společenství by
vedlo shromáždění starostů, v jehož čele by stál předseda. Mohl by mít svůj aparát,
podmínka je, že obec může být členem pouze jednoho společenství. Jedná se o
dlouhodobou snahu SMO ČR v jehož čele jsou nyní primátoři větších měst. Je zde snaha o to,
aby toto společenství bylo financováno z RUD – tento požadavek prozatím nebyl schválen.

Návrh usnesení VH č. 10/2023:
VH bere na vědomí informace k návrhu novelizace zákona o obcích, Společenství obcí
Hlasování: Pro 27, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 10/2023 přijato

12.
Příprava Strategie Mikroregionu OPZ 1866 2023-2028
Předsedkyně informuje: z jednání SR - je již nutnost zadat novou Strategii rozvoje
Mikroregionu OPZ 1866, původní platnost skončila již v roce 2020. Naše území rovněž náleží
pod strategii MAS Hradecký venkov. Předběžně předsedkyně domluvila zpracování Strategie
rozvoje Mikroregionu OPZ 1866 s CIRI KHK za cenu 40 000 Kč. Zástupce CIRI se zúčastní
jednání SR případně i VH, připraví dotazníky, obce si doplní svůj souhrn investičních projektů.
Jednání s CIRI již pokročilo, bohužel na dnešní jednání VH předsedkyni dorazila písemná
omluva od p. Doležala, který bude zpracovávat náš svazek. Předsedkyně informuje: “práce



na strategii jsme zahájili, v první fázi probíhá sběr dat a analytické práce včetně mapování
projektových záměrů a krátkého dotazníkového šetření”. Email s dalším postupem včetně
šetření a žádosti o součinnost při mapování projektových záměrů bude zaslán příští týden.
Otázky do šetření budou ještě s předsedkyní předem zkonzultovány. Na jednání SR p. Doležal
již přijede.

Návrh usnesení VH č. 11/2023:
VH souhlasí se zpracováním nové strategie a bere na vědomí informace o přípravách
Strategie rozvoje Mikroregionu OPZ 1866 na období: 2023 – 2030.
Hlasování: Pro 27, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 11/2023 přijato

13.
Informace, různé - 157. výročí bitvy 1866, MAS Hradecký venkov, SMS ČR
157. výročí bitvy u Hradce Králové se koná ve dnech 30.6. -3.7. 2023. Vázanou kytici zajistí p.
Kozáková, svazek na pietním aktu zastoupí: p. Sailer a p. Kuthanová, p. Karešová bude
zastupovat Komitét 1866, p. Derner a p. Fof obec Všestary.

Informace z MAS: předsedkyně informuje: zpracování SECAP – na MAS již nyní působí
vyškolený energetický poradce, který zájemcům zpracovává dotační možnosti. Cílem je
založení Energické komunitní společnosti /Enerkom/ na území MAS. Informace k NZúL,
starostové byli informováni o možnosti administrace projektů pro občany od MAS Hradecký
venkov.

Návrh usnesení VH č. 13/2023:
Valná hromada bere na vědomí informace o činnosti MAS Hradecký venkov a souhlasí se
zakoupením vázané kytice, souhlasí s účastí zástupců DSO předsedkyně Jana Kuthanové,
Pavla Sailera a prezentací svazku na pietním aktu k 157. výročí bitvy 1866.
Hlasování: Pro 27, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č. 13/2023 přijato

14.
Stolní kalendáře r. 2024 - „Malebná zákoutí Mikroregionu OPZ 1866”

Z jednání SR: Prosba p. M. Dernera, aby kalendáře byly hotové již v polovině listopadu.
Po dotazu p. Kozákové na p. Lahučkého je nutné veškeré podklady ke grafickému zpracování
p. Ježkové dodat nejpozději do 30.8. 2023. V tom případě musí být fotografie a podklady
p. Kozákové ke shromáždění a kontrole dodány nejlépe do 21.8.2023. P. Kozáková: pokud je
již máte připravené, můžete zasílat již nyní. Celkový počet fotek v kalendáři i s úvodními cca
58. Počty pro každou obec: tak jako vždy: cca 3 - 4 fotek, Všestary s místními částmi cca 14
fotek, Hořiněves cca 9 -10 fotek. Vše se správnými stručnými popisky, v kvalitním rozlišení,
nejlépe ihned z mobilu poslat, nebo z foťáku stáhnout a poslat přes úschovnu. Pokud budete
chtít uvést termíny svých akcí, posílejte je také. Zkontrolujte si kontaktní údaje na konci
kalendáře, pokud došlo během roku k nějakým změnám, napište a také upřesněte počty
kalendářů, které chcete na rok 2024 odebrat.



Téma na rok 2025: návrh p. Kozáková – kreslené památky – bude kontaktovat výtvarníka -
Lukáše Martinka nebo p. Priharovou, požádá o cenovou nabídku, vznikne užší tým,
p. Kozáková, p. Chládková a p. Saláková Šafková, který společnými silami a nápady sestaví
návrh kresleného kalendáře. P. Sailer: největší úspěch u občanů měl kalendář, kde byla
tématem historie, navrhuje se opět k tomu tématu vrátit.

Návrh usnesení č. 13/2023:
VH ukládá starostům odeslat fotky a veškeré podklady do kalendáře na rok 2024
do 21.8.2023 a souhlasí s tématem kalendáře na rok 2025 - kreslené památky a ukládá
předsedkyni svolat užší tým k připravení podkladů pro jednání SR.
Hlasování: Pro 27, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č.13/2023 přijato

15.
Doplnění bodu – Zpravodaj

Z jednání SR: zástupci SR souhlasí že, počínaje rokem 2024 budou již jen tři vydání - uzávěrky
- termín do kdy obce musí své příspěvky odeslat, jsou: 15. leden, 15. květen a 15. září. Návrh
p. Dernera: zapojit do přípravy podkladů zpravodaje p. Chládkovou, po dohodě - korektury
za Všestary bude dělat p. Chládková a již odešle p. Kozákové celý příspěvek najednou,
p. Chládková bude nadále s p. Kozákovou spolupracovat.

Tištěný zpravodaj čtou převážně starší občané. Předsedkyně již jednala s p.Lahučkým –
o možnosti vytvoření nové grafiky – návrh p. Lahučkého - možnost vložení barevné reklamy
pro místní podnikatele do vnitřku zpravodaje. Bude kladena větší pozornost fotografiím,
které v černobílé variantě nejsou kvalitní a čitelné. Pokud nebudou kvalitní, budou vyřazeny.

Návrh usnesení č. 14/2023:
Valná hromada bere na vědomí a souhlasí, že počínaje rokem 2024 bude Zpravodaj
Mikroregionu obcí Památkové zóny 1866 vydáván 3 x do roka.
Hlasování: Pro 27, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č.14/2023 přijato

16. Doplnění bodu:
Posílení procesu plánování sociálních služeb a podpora transformace systému péče
o ohrožené děti na území MAS Hradecký venkov - Spolupráce s Královéhradeckým krajem
v sociální oblasti
P. předsedkyně informuje: v Dubenci dnes proběhlo setkání pracovní skupiny a úvodní
konference k novému projektu spolupráce s Královéhradeckým krajem na rozvoji
regionálního partnerství v sociální oblasti, zúčastnili se starostové z Hustířanky, pracovnice
MAS Hradecký venkov zde představily svůj komunitní projekt, nabízejí pořádaní komunitních
akcí, nabízí pomoc rodinám a pečujícím osobám, účast na obecních akcích - kontaktní osoba
Eva Vašáková. Vzhledem k tomu, že se ve stejné době koná VH, předsedkyně přednesla
základní informace o projektu a procesu plánování.



Návrh usnesení č. 15/2023:
Valná hromada bere na vědomí informace o projektu MAS Posílení procesu plánování
sociálních služeb a podpora transformace systému péče o ohrožené děti na území MAS
Hradecký venkov - Spolupráce s Královéhradeckým krajem v sociální oblasti.
Hlasování: Pro 27, proti 0, zdrželi se 0
Usnesení č.15/2023 přijato

11. Závěr

Závěr jednání: v 18,45 hod.

Zapsala: Radmila Kozáková

Datum pořízení zápisu: 1.6.2023

Jana Kuthanová, předsedkyně SR:
……………………………………………………………

Ověřovatel zápisu: ……………………………………………………………………………

Ověřovatel zápisu: …………………………………………………………………………….


